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Rakárik
Komunálne voľby 2010 v Medzibrode sa blížia

V našej malebnej obci sa „zvolebnieva“. Kandidátom na staros-
tu - či starostku - sme položili nasledovné otázky: „Čo vnímajú ako 
najväčší problém v obci? a Ako by ho riešili?“. Budúcnosť obce 
závisí od volebného rozhodnutia jej obyvateľov. Je pravdepodobné, 
že kandidátov osobne poznáte, ale aj tak sme sa rozhodli priblížiť 
vám ich vízie o chode, investíciách... Jednoducho o budúcnosti 
obce. Odpovedali v abecednom poradí.

Zdenka Huťková, 59 rokov, 
knihovníčka, nezávislý kandidát

Čo je podľa vás najväčším problémom 
v Medzibrode? 

Ťažko je hovoriť o jednom probléme, 
pretože všetko so všetkým súvisí, ale 
myslím, že je to predovšetkým chýbajúca 
infraštruktúra – nedobudovaná kanalizácia 
a čistička odpadových vôd. Ďalšou vecou, 
ktorú treba urgentne riešiť je výstavba 
inžinierskych sietí (voda, kanalizácia, plyn, 
elektrina, komunikácie) v lokalite Dúbrava. 

Ak chceme u nás udržať škôlku, či školu musia tu žiť mladé rodiny s 
deťmi a tie potrebujú bývanie. Som rada, že po niekoľkoročných jed-
naniach Stredoslovenská vodárenská spoločnosť zabezpečila prekládku 
prívodného vodovodného potrubia od prameňov do vodojemu. Bez tohto 
by sme vôbec nemohli uvažovať s výstavbou nových domov. Nesmieme 
zabúdať ani na starých ľudí, pretože v súčasnom období dostávame 
čoraz viac žiadostí o poskytnutie opatrovateľskej služby. V budúcnosti 
treba uvažovať aj so zariadením pre nich.

Ako by ste to riešili? 
Myslím, že treba pokračovať v tom, čo sa nám podarilo v uplynulom 

volebnom období. Výstavba inžinierskych sietí nie je možná bez veľkých 
fi nancií a stavať kanalizáciu, čističku, či ďalšie siete len z rozpočtu obce 
nie je možné. V uplynulom štvorročnom volebnom období sme predložili 
spolu 34 projektov - žiadostí o fi nancie. Úspešných bolo 19 a takto sme 
do obce získali dotácie v sume 678 677 €, čo je 20 445 823 korún. Z 
toho bolo na kanalizáciu štrnásť a pol milióna korún z Environmentál-
neho fondu, na zateplenie obecných budov, výmenu okien a výstavbu 
tržnice päť miliónov z eurofondov z Programu rozvoja vidieka. Ďalšie 
dotácie boli použité na opravu strážneho domčeka vo Vyvieranici, na 
schodište v požiarnej zbrojnici a materiál pre hasičov, na zakúpenie 
dresov a športových potrieb pre futbalistov a stolných tenistov, na 
rekonštrukciu divadelných šatní, na park pred kultúrnym domom, detské 
ihrisko pri škole a tiež na Haruľovú šou, či Tajovského divadelné dni. 
Už teraz je predložená žiadosť na Environmentálnom fonde na výstavbu 
čističky na rok 2011, a aj v budúcnosti by som chcela riešiť nedostatok 
fi nancií takýmto spôsobom. 

Ing. Pavol Svetlík, 37 rokov, 
technik, SNS, SMER - SD, KDH

Čo považujete za najväčší problém v 
obci a ako ho chcete riešiť?
Na túto zdanlivo jednoduchú otázku je 
veľmi ťažko možné jednoznačne priamo 
odpovedať. V žiadnom prípade by som 
vzniknuté problémy nekategorizoval na 
malé, väčšie a najväčšie. Problémy obce sú 
vlastne problémami ľudí, ktorí v nej žijú. 
Pre niekoho je najväčší problém, že nemá 
vybudovanú kanalizáciu, ďalší považuje 
za najväčší problém rozbitú komunikáciu 
pred jeho domom, majitelia pozemkov IBV 

Dúbrava by privítali v čo najkratšom čase vybudovanie inžinierskych sietí 
a prístupovej cesty. Ak by som označil jeden z mnohých problémov za pri-
oritný, určite by som tým nahneval skupiny spoluobčanov, ktorí majú iný 
pohľad na dôležitosť problému. Myslím si, že je povinnosťou samosprávy, 
aby každý existujúci problém v obci riešila v primeranom čase. Ja osobne 
považujem problém za určitý druh výzvy. Veď každý zvládnutý problém 
posúva veci smerom dopredu. Pre vyriešenie niektorých problémov nieke-
dy postačí dobrá vôľa. Žiaľ, väčšou skupinou sú problémy, ktoré sú pria-
mo závislé na fi nancovaní.  A tu sa znova dostávame k obohratej pesničke 
– obmedzený rozpočet obce. Ako poslanec obecného zastupiteľstva viem, 
že rok 2011 nebude pre Medzibrod z ekonomického pohľadu jednoduchý. 
V porovnaní s rokom 2010 to vyzerá tak, že podielové dane od štátu budú 
nižšie o cca 30 tis. Eur. Je to výrazný prepad, ale pravdupovediac, tento 
stav sa dal predpokladať už  z dôsledkov dopadu fi nančnej a hospodárskej 
krízy na výrobnú sféru v roku 2009. Výsledkom toho bol pokles štátnych 
príjmov, ktoré sa samozrejme odzrkadlili i na ekonomike samospráv.
Mnohí označujú za najväčší problém práve nedostatok fi nančných pro-
striedkov. Tento fakt nevnímam ako problém, ale ako realitu, s ktorou sa 
musí samospráva vyrovnať. Práve tak, ako sa s týmto stavom vyrovnali 
mnohé malé i veľké fi rmy počas krízy. Z vlastných skúseností z riadiacej 
práce v podniku môžem povedať, že len úsporné a racionalizačné opatre-
nia v každom smere môžu zabezpečiť ekonomickú stabilitu v hospodárení. 
Myslím si, že samospráva obce musí byť podnikavá a musí sa vedieť 
samostatne orientovať v prostredí trhovej ekonomiky. Som presvedčený o 
tom, že i naša obec by mala ísť cestou šetrenia a zveľaďovania.
Obec by mala upriamiť pozornosť nielen na príjmovú, ale predovšetkým 
na výdajovú stránku. Medzi vysoko nákladové  položky v rozpočte našej 
obce každoročne patria platby za energie a odvoz a uloženie odpadov. Za 
dôležité považujem zaviesť systémové opatrenia pre úsporu energií, ako 
je pravidelné monitorovanie, temperovanie teplôt, efektívne využívanie 
týchto komodít. Musí nám záležať na ušetrení každého m3, každej kWh. 
V odpadovom hospodárstve vidím možnosti zlepšenia a tým aj zníženia 
nákladov obce za likvidáciu odpadu v dôslednejšom triedení odpadov a vo 

Pokračovanie na druhej strane
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vybudovaní legálnych skládok pre stavebný a 
biologický odpad. Týmto krokom by sa zabrá-
nilo i vzniku nelegálnych skládok v rôznych 
častiach obce. V príjmovej časti pokladám za 
strategické kvalitne pripraviť žiadosti na čerpa-
nie fi nančných prostriedkov z fondov Európskej 
únie na rozbehnuté i nové akcie. Tých určite nie 
je málo. Spomeniem aspoň niektoré z nich, ako 
je rekonštrukcia námestia, vybudovanie kana-
lizácie a ČOV, oprava kinosály so vstupným 
vestibulom, oprava miestnych komunikácii, 
úprava areálu športového ihriska, prestrešenie 
prameňu Vyvieranica a iné. 
Ďalším problémom, ktorý je potrebné súrne 
riešiť, je vzhľad obce. Doslova schátralé polo-
rozpadnuté domy a chalupy nerobia obci dobrú 
reklamu a navyše ohrozujú bezpečnosť ľudí, 
ktorí popri týchto stavbách musia prechádzať. 
Je potrebné identifi kovať a dôrazne upozor-
niť dotknutých občanov na okamžité riešenie 
tohto stavu. Pre zvýšenie úrovne bezpečnosti 
obyvateľstva a dosiahnutie verejného poriadku 
počítam so zavedením kamerového systému na 
vstupných bránach obce. 
Zohľadnením demografi ckého vývoja oby-
vateľstva obce je potrebné s perspektívou do 
budúcnosti prehodnotiť s odbornou verejnosťou 
priestory pre prevádzkovanie ZŠ a MŠ s cieľom 
zvyšovania kvality výučby a taktiež plánovať 
zriadenie domova sociálnych služieb ako službu 
starším ľuďom, ktorí sú odkázaní na cudziu 
pomoc. Občan musí cítiť, že tu nie je pre obecný 
úrad, ale obecný úrad je tu pre neho!

Ing. Jaroslav Turčan, 53 rokov, štátny 
zamestnanec, nezávislý kandidát

Aký najväčší problém vnímam v obci Medzibrod a ako by som ho riešil?
Je to ťažká otázka, lebo ako bývalý starosta obce považujem každý problém, 

ktorý sa týka obce za veľmi dôležitý, lebo každý problém sa týka konkrétneho 
občana, ktorý mu komplikuje a strpčuje život v obci. Každý z nás občanov vníma 
problémy rôzne a to hlavne podľa svojich záujmov a potrieb, čo je normálne a 
prirodzené.

Pre niekoho je najväčší problém materská škôlka, pre iných nevybudovaná 
čistička odpadových vôd, iných zas trápia chýbajúce chodníky, starý a porucho-
vý vodovod a z tohto dôvodu časté rozkopávky ulíc, iní sú nespokojní s pomalým 

Kandidáti pre voľby poslancov Obecného zastupiteľstva 
v Medzibrode: v poradí (podľa abecedy)
1. Ján Frgelec, 34 r., podnikateľ, SNS, SMER, KDH
2. Hán Huťka, 48 r., staviteľ, nezávislý kandidát
3. Miroslav Huťka, 55 r., technik, SNS, SMER, KDH
4. Jozef Hraško, Ing., 58 r., štátny zamestnanec, SNS, SMER, KDH
5. Michal Kabáč, 60 r., manažér kvality, SNS, SMER, KDH
6. Radoslav Kabáč, Bc., 34 r., robotník, nezávislý kandidát
7. Ľubomír Padúch, 31 r., obchodný manažér, nezávislý kandidát
8.  Juraj Ramaj, Ing., 40 r., lesník, SNS, SMER, KDH
9. Ondrej Samuelčík, Ing., 54 r., stavebný inžinier, ĽS-HZDS
10. Peter Strážovec, 42 r., podnikateľ, SNS, SMER, KDH
11. Viera Štefančíková, 47 r., opatrovateľka, nezávislý kandidát
12. Martin Švajka, 33 r., úradník, SNS, SMER, KDH
13. Silvia Tešínska, Ing., 55 r., ekonóm, SNS, SMER, KDH
14. Jozef Zázrivec, 43 r., robotník, ĽS-HZDS
15. Jozef Zeman, 55 r., zámočník, SNS, SMER, KDH 

Voliť budeme 9 členov obecného zastupiteľstva.

budovaním infraštruktúry na IBV Dúbrava, ďalší by chceli mať pekné a dobudované námestie, upravené 
ulice, iných zas trápia nelegálne skládky a celkové životné prostredie v obci a mohol by som pokračovať 
ďalej. Uvedomujem si, že na všetko sú potrebné fi nancie a čas. Ale sú problémy, ktoré sa dajú riešiť hneď 
a bez akýchkoľvek fi nančných prostriedkov a ktoré zbytočne komplikujú občanom život v obci.

Ak by som mal odpovedať priamo na otázku „aký najväčší problém vnímam v obci Medzibrod v 
súčasnosti,“ odpovedal by som, že je to problém s činnosťou obecného úradu a to konkrétne s jeho 
stránkovými dňami. Obecný úrad je zriadený na to, aby slúžil občanom a nie naopak. Je to miesto, kde 
si občan vybavuje svoju agendu, platí dane a poplatky, rieši svoje problémy a hľadá pomoc v ťažkých 
životných situáciách. Pre mňa, ako bývalého starostu je nepochopiteľné, že obecný úrad je každý piatok 
pre občanov zatvorený. Obecný úrad je aj prvým miestom v obci, na ktoré sa obracajú nielen obyvatelia 
našej obce, ale aj inštitúcie a úrady s ktorými je obec v rámci svojich kompetencií povinná komunikovať. 
Viackrát som bol svedkom, že v piatok odchádzali občania z budovy obecného úradu znechutení a nechá-
pavo krútili hlavami, že obecný úrad je v piatok pre verejnosť zatvorený.

Vrcholom neúcty a nezáujmu k nám občanom, je daný povraz (reťaz?) cez schodište vedúce ku 
kanceláriám obecného úradu, aby sme náhodou nedopatrením nevyrušili pracovníčky obecného úradu a 
starostku obce.

Nemôžem brať do úvahy skutočnosť, že obecný úrad je v piatok zatvorený z dôvodu nárastu agendy 
a kompetencií obcí. Ako štátny zamestnanec a človek, ktorý sleduje prechod kompetencií zo štátu na 
obce, viem posúdiť, že nárast týchto kompetencií nebol taký dramatický, aby si vyžadoval zavedenie 
nestránkového dňa pre občanov počas takého dôležitého dňa ako je piatok, nehovoriac o predimenzovaní 
personálneho obsadenia obecného úradu.

V prípade, ak by mi občania v komunálnych voľbách vyslovili dôveru, riešenie tohto problému z mojej 
strany by bolo okamžité. Celý pracovný týždeň by bol obecný úrad otvorený a v piatok by bol stránkový 
deň s otváracími hodinami pre občanov od 8,00 do 18,00 hod. a to z dôvodu, aby si aj tí občania mohli 
vybaviť potrebné veci na obecnom úrade, ktorí sú počas pracovného týždňa mimo obce a vracajú sa do 
nej v piatok v poludňajších hodinách.

Ing. Pavol Svetlík
Dokončenie z prvej strany

STRETNUTIE S KANDIDÁTMI 
sa uskutoční 21. 11. 2010 v sále 

KD o 15.00 hod.
KOMUNÁLNE VOĽBY 

27. 11. 2010 v čase od 7.00 do 
20.00 hod. v sále KD.


